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   Protokół Nr      /2025

 z posiedzenia Komisji ds. Finansów i Sfery Budżetowej

       Rady Miejskiej w Grodzisku Wielkopolskim, które odbyło się w dniu 20 stycznia 2025 roku.

Posiedzeniu przewodniczyła Pani Danuta Grzanowska – Przewodnicząca Komisji która powitała
wszystkich zebranych, a następnie przedstawiła proponowany porządek obrad, który został przyjęty
jednogłośnie.

1. Otwarcie posiedzenia

2. Przyjęcie porządku obrad

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia

4. Opracowanie i przyjęcie planu pracy Komisji na 2025 rok

5.Sprawy bieżące

6. Wolne głosy i wnioski

Wykonanie porządku obrad:

Ad. 3  

Protokół z poprzedniego posiedzenia przyjęto jednogłośnie, bez odczytywania.

Ad. 4    

Plan pracy Komisji  ds.  Finansów i Sfery Budżetowej  na rok 2025 przedstawiła   radna Danuta
Grzanowska – Przewodnicząca Komisji. Plan pracy stanowi załącznik do protokołu.

Do planu pracy wniesiono następujące uwagi:
-  radna  K.  Duma-Guemise  odnośnie  zaplanowanego  na  maj  punktu  dotyczącego  informacji  na
temat bazy w Pszczewie zapytała czego konkretnie ma ta informacja dotyczyć?
- Pani Przewodnicząca odpowiedziała, że w tym punkcie Burmistrz przedstawi na jakim etapie są
prace, o których mówił na poprzednich posiedzeniach, przedstawi koszty, a radni będą mogli się
odnieść do tych informacji.
-  radny  S.  Tuliński  zaproponował,  żeby  do  punktu  zaplanowanego  na  sierpień,  dotyczącego
przygotowania bazy lokalowej w placówkach oświatowych dopisać prowadzonych przez gminę.
- radny P. Lange w związku z tym, że w kwietniu zaplanowany jest punkt poświęcony basenowi i
poczynionym na basenie pracom zapytał kiedy był przetarg na te rzeczy?
-  Zastępca  Burmistrza  odpowiedział,  że  w  piątek  rozmawiał  z  Panią  Naczelnik  Wydziału
Inwestycyjnego, która zapewniła, że na Komisję Wspólną wszystkie materiały przetargowe będą
gotowe i przetarg będzie mógł zostać ogłoszony.
- radny P. Lange zapytał gdzie są ogłaszane przetargi?
- Zastępca Burmistrza odpowiedział,  że  na stronie Urzędu Miejskiego,  w Biuletynie Informacji
Publicznej.
- radny P. Lange stwierdził, że dla niego bardzo enigmatycznie brzmi zaplanowany na październik
temat dotyczący wymiany opraw starych latarni. Zapytał o co w tym punkcie chodzi?
- Zastępca wyjaśnił, że chodzi o wymianę opraw na ledowe, energooszczędne.



- radny P. Lange zapytał, czy jest na to jakiś przepis, czy jest to narzucone z urzędu?
-  Zastępca  odpowiedział,  że  o  procedurze  w trybie  zamówień publicznych decyduje  wysokość
kwoty, która ma być na ten cel przeznaczona.
- radny D. Matuszewski przypomniał, że kilka tygodni temu Komisja Skarg, Wniosków i Petycji
rozpatrywała  petycję  klubu  Nasza  Dyskobolia.  Na  mające  się  odbyć  w  lutym  posiedzenie
przewidziana jest informacja o potrzebach modernizacyjnych i remontowych Stadionu Miejskiego
w Grodzisku Wielkopolskim. Radny zaproponował, żeby ten temat przesunąć na miesiąc, w którym
będzie można coś na obiekcie zobaczyć i ocenić jego stan. Na bazie tej oceny radni mogliby się
odnieść do tych wszystkich informacji, które ewentualnie przekaże Burmistrz.
- Pani H. Maciejewska wyjaśniła, że w lutym Burmistrz będzie przedstawiał informacje o tym, jakie
są potrzeby remontowe i modernizacyjne na stadionie, natomiast wizytacja obiektów sportowych
planowana jest w ramach Komisji Gospodarczej.
- radna A. Koza zapytała, czy na kwietniowe posiedzenie dotyczące podstawowej opieki zdrowotnej
będą zaproszeni kierownicy wszystkich placówek, jakie są na naszym terenie?
- Pani Przewodnicząca odpowiedziała, że tak. Chodzi o to, aby dyrektorzy opowiedzieli jak działa
system opieki zdrowotnej.
  
Proponowany plan pracy został przyjęty przez radnych jednogłośnie.

Ad. 5 i 6

Zastępca  Burmistrza  poinformował,  że  rok  rozpoczął  się  Koncertem  Noworocznym,  podczas
którego wystąpiła Orkiestra Salonowa Moderato. W ubiegłym tygodniu odbyła się Komisja Skarg,
Wniosków  i  Petycji  w  sprawie  dotyczącej  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego przy ul. Słowiańskiej. Na posiedzenie dość tłumnie przybyli mieszkańcy, którym na
mapach wytłumaczono na czym sprawa polega. Do momentu Komisji, pomimo tego, że petycję
podpisało  około 300 osób,  do Zastępcy zwróciły  się  tylko  dwie  osoby z zapytaniem,  o co tak
naprawdę   chodzi,  i  do  Pani  Naczelnik  Wydziału  Urbanistyki  również  dwie  osoby.  Niepokój
mieszkańców polega na tym, że myśleli, że zmiana ma dotyczyć całego planu, którym objęty jest
teren należący do Spółki Adriana, a tutaj chodzi tylko i wyłącznie o fragment, pas działek przy
granicy między Adrianą, a  Spółką DTJ. Postanowienia planu zagospodarowania przestrzennego
Spółki DTJ mają być rozciągnięte na ten fragment, który wykupili w 2015 r. od Spółki Adriana.

- radna K. Duma-Guemise zapytała, czy właściciel firmy DTJ był obecny na Komisji?

- Zastępca Burmistrza potwierdził, że tak.

- radny D. Matuszewski dodał, że na posiedzeniu obecni byli dwaj właściciele Spółki DTJ, którzy
zobowiązali  się,  że  jeżeli  zajdzie  taka  potrzeba,  to  wszystkich  zainteresowanych  są  w  stanie
zaprosić do swojej firmy i pokazać jak sprawa wygląda. Jest to firma, która zajmuje się od podstaw
recyklingiem, a efektem końcowym jest linia produkcyjna, na której produkuje się worki foliowe.
Bardzo  często  było  tak,  że  przedstawiano  firmę  jako  składowisko  pewnych  rzeczy,  a  jest  to
normalna fabryka z dwiema nowoczesnymi liniami produkcyjnymi. Ponieważ petycja powinna być
rozpatrzona w terminie 90 dni, a wniosek wpłynął do Rady Miejskiej 7 listopada br., to Komisja
zrobi wszystko, żeby na Wspólnym Posiedzeniu przedstawić wnioski końcowe. 

-  Zastępca  Burmistrza  dopowiedział,  że  na  posiedzeniu  wytłumaczono  mieszkańcom  na  czym
polega  procedura  planistyczna.  Według  niego  jest  to  z  mocy  przepisów  ustawy  bardzo  trafna
procedura, bo na każdym etapie osoby zainteresowane mogą przyjść i zapoznać się z dokumentami,
poza  tym  istnieje  wymóg  ustawowy  przeprowadzenia  konsultacji  po  tym,  jak  plan  zostanie
wyłożony. Prawda jest taka, że na dzień dzisiejszy nie ma jeszcze o czym rozmawiać, bo uchwała,
która  została  podjęta  dopiero  wszczyna  całą  procedurę.  W  tej  chwili  projekt  planu
zagospodarowania  przestrzennego  jest  przygotowywany,  jest  na  etapie  uzgodnień  z  różnymi
organami i instytucjami i dopiero kiedy wszystkie wpłyną do urzędu można przejść do kolejnego
etapu,  jakim  jest  wyłożenie  planu,  o  czym  będzie  publiczne  zawiadomienie.  Ogłoszenie  o



wyłożeniu  projektu  planu  do  publicznego  wglądu  musi  nastąpić  co  najmniej  7  dni  przed
wyłożeniem, wyłożenie planu musi być na okres co najmniej 21 dni, przy czym w międzyczasie
odbywają  się  konsultacje  społeczne.  Mieszkańcy  sugerowali,  że  błędem jest  to,  że  nie  zostali
indywidualnie zawiadomieni, ale takiej możliwości nie ma, ponieważ ustawa jasno wskazuje jaki
jest tryb zawiadomień. Przebieg procedury określają przepisy, a gmina działa zgodnie z przepisami.

- radna I. Drgas przypomniała, że 12 grudnia br. odbyły się wybory do Młodzieżowej Rady Gminy.
Zapytała czy znane już są wyniki?

- Zastępca odpowiedział, że wydarzyła się pewna, nieprzewidziana sytuacja, polegająca na tym, że
w  jednym  z  okręgów  wyborczych  nie  zgłosił  się  żaden  chętny  kandydat.  Sprawa  została
konsultowana  z  Radcą  Prawnym i  niebawem informacja  dotycząca  wyborów zostanie  podana.
Docelowo będzie to wymagało zmiany uchwały,  która jest  przygotowywana na najbliższą Sesję
Rady Miejskiej.

- Pani Przewodnicząca stwierdziła, że w programie rewitalizacji gminy zostały zaplanowane różne
działania,  w tym remont  sali  gimnastycznej  z  zapleczem przy  SP2  i  modernizację  zabytkowej
trybuny  Stadionu  Miejskiego.  Radna  wie,  że  w  SP  1  również  jest  przewidziany  remont  sal
gimnastycznych,  dużej  i  małej.  Zapytała,  czy  nie  można  by  tego  zadania  ująć  w  planie
rewitalizacji?

- Zastępca Burmistrza odpowiedział,  że nie można, ponieważ programem rewitalizacji objęte są
określone fragmenty miasta, przede wszystkim szeroko rozumiana starówka. W ten obszar wchodzi
również Szkoła Podstawowa nr 2. Program rewitalizacji to dokument niezbędny do tego, że jeżeli
pojawią się środki zewnętrzne do pozyskania, wymogiem formalnym jest to, że obiekt musi być
wpisany w ten program. Skutkuje to tym, że już na starcie gmina otrzymuje więcej punktów. Cały
proces tworzenia rewitalizacji trwa już długo, był on konsultowany i na podstawie konsultacji i
przeprowadzonych badań wskazane zostały te obszary, które wymagają rewitalizacji.

- Pani Przewodnicząca poinformowała o braku terminowości jeśli chodzi o odbiór odpadów Bio na
Osiedlu  Wojska  Polskiego.  Od  świąt  pojemniki  nie  były  opróżniane.  Radna  rozmawiała  z
kierownikiem osiedla,  który twierdzi,  że  zwracał się mailowo i  telefonicznie do firmy Antrans,
która stwierdziła, że nie ma na to żadnego wpływu i kazała wrzucać Bio do odpadów zmieszanych.
Ponadto radna zwróciła uwagę, że pojemniki powinny być przynajmniej dwa razy w roku umyte.

-  radna  A.  Koza  stwierdziła,  że  jeżeli  odpady  Bio  są  wrzucane  do  zmieszanych,  to  nie  ma
segregacji.  Zapytała,  czy  w  związku  z  tym  mieszkańcy  zostaną  obciążeni  kosztami  za  brak
segregacji?

- Sekretarz Gminy poinformował, że od 1 stycznia br. trzeba będzie segregować kolejną frakcję, bo
pojawiły się nowe przepisy dotyczące segregacji odzieży. Nie będzie ich już można wrzucać do
pojemników na odpady zmieszane. 

- radna K. Duma-Guemise zapytała, czy mieszkańcy będą musieli mieć kolejny pojemnik?

-  Sekretarz  odpowiedział,  że  nie.  Na  tą  chwilę  odzież  można  wywozić  na  PSZOK,  na  ul.
Kościańską.

- radny P. Lange poinformował, że mieszkańcy któregoś rewiru w okolicy Słocina zamieścili post
na Facebooku, że mają nieprzejezdną drogę, a GPK stworzyło jakiś objazd. Radny zapytał, czy ta
sprawa została już wyprostowana?

- Zastępca Burmistrza odpowiedział, że chodzi o ulicę Leśną. GPK prowadzi prace przy budowie
kanalizacji sanitarnej, zgodnie ze swoim harmonogramem. Mieszkańcy korzystają z objazdu, który
wyznaczono na czas  inwestycji,  ale  narzekają,  że nie da się nim jechać z powodu błota.  Teraz
mieszkańcy się denerwują, ale kiedy inwestycja zostanie zakończona mieszkańcy będą zadowoleni. 



- radny R. Maluśki stwierdził, że lodowisko cieszy się dużą popularnością. Zapytał, czy nie można
zastanowić  się  nad  zorganizowaniem  jakiegoś  małego  punktu  gastronomicznego  ewentualnie
automatu do ciepłych napojów? Przynajmniej na weekend, bo w tygodniu jest bardziej spokojnie.

-  Zastępca  Burmistrza  odpowiedział,  że  można  zaproponować firmom gastronomicznym,  może
któraś byłaby chętna otworzyć taki punkt na lodowisku.

-   radny  R.  Maluśki  dopowiedział,  że  bardziej  odpowiedni  byłby  punkt  gastronomiczny,  bo
sprawdził, że automaty nie mogą stać na dworze, zwłaszcza w okresie zimowym, bo woda będzie
zamarzała w obiegu.  

   Posiedzenie rozpoczęto o godz.16.00 , zakończono o godz. 16.35

Protokołowała                                                                      Przewodnicząca Komisji

Maria Kępińska                                                                                          Danuta Grzanowska


